
1 
 

 

 

 

 

 

 
 

 
Vergadering platform Financieel Domein 

29 september 2022 
 

Bijeenkomstimpressie door Roel Koster, wethouder van Twenterand 
 

 
“Zoals gebruikelijk staat de koffie met heerlijke 
koeken al klaar wanneer ik de raadszaal van het 
gemeentehuis van Raalte binnenloop. Het is de 
eerste platformvergadering na de zomerperiode en 
het weerzien met de collega’s is hartelijk. Ik zie ook 
een aantal nieuwe gezichten, waaronder Bernard 
van den Belt, wethouder te Kampen, die 
verrassend genoeg, als oud-Vriezenvener, 
afkomstig is uit de gemeente Twenterand. Het 
schept gelijk een band. 
 
Nadat interim-voorzitter Harry Scholten de 

vergadering heeft geopend, geeft hij een korte uitleg over de functie van het platform. Over 
en weer informatie uitwisselen is het hoofddoel. En dat alles op informele wijze. 
 
Het tweede punt op de agenda is het kiezen van een nieuwe (vice-)voorzitter. Er hebben zich 
2 kandidaten gemeld, te weten Evelien Zinkweg 
(gemeente Oldenzaal) en Lucas Mulder (gemeente 
Staphorst). Nadat beiden een korte pitch hebben 
gegeven wordt er gestemd. Nadat de deskundige 
stemcommissie - bestaande uit Arjen Maathuis en 
Hans Olthof - de stemmen heeft geteld, blijkt 
Evelien te zijn verkozen tot voorzitter. Nadat de 
voorzittershamer is overhandigd pauzeren we even, 
waarbij de nieuwe voorzitter de felicitaties in 
ontvangst kan nemen.  
 
De vergadering wordt hervat met het afvaardigen 
van platformleden in provinciale overlegorganen en 
commissies. Voor de VEGANN stelt Martijn 
Breukelman (gemeente Hardenberg) zich 
beschikbaar. Voor Vitens is dit Ruud van Leeuwen 
(gemeente Dalfsen) en voor de BNG melden zich 
Alexander Kreule (gemeente Raalte) en Leo 
Bongers (gemeente Ommen). 
 
Vervolgens neemt Harry Scholten het woord en voorziet de aanwezigen van de laatste 
informatie uit de VNG-commissie Financiën waarvan Harry deel uitmaakt. De herverdeling 
van het gemeentefonds gaat hoe dan ook door met ingang van 1 januari 2023. Voor de 
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commissie Financiën is het belangrijk dat de ROB-adviezen daarbij opgevolgd worden. Een 
ander punt waarop de commissie zich focust is de uitbreiding van het gemeentelijk 
belastinggebied. Dit zal de komende periode nadrukkelijk een rol gaan spelen.  
 
Naar aanleiding van Prinsjesdag schetst David Rietveld (VNG) de actuele ontwikkelingen 
van de gemeentelijke financiën. David is de opvolger van Andries Kok. Nadat hij zich heeft 
geïntroduceerd geeft David een presentatie en praat de aanwezigen bij. Gemakshalve 
verwijs ik naar de verhelderende presentatie die wordt nagestuurd.  
Wel dient opgemerkt te worden dat voor het “ravijnjaar” 2026 geen structurele oplossing is 
geboden, hetgeen gemeenten beperkt in de mogelijkheden om te komen met meerjarige 
investeringen. Het voorstel wordt gedaan om (binnenkort) als platform met elkaar van 
gedachten te wisselen over de verruiming van het gemeentelijk belastinggebied. Wat 
betekent dit voor gemeenten en dient primair niet de vraag gesteld te worden of gemeenten 
hiertoe überhaupt de bereidheid hebben? Afgesproken wordt dit als platform te agenderen. 
 

 
 
Hierna is het de beurt aan Hans Steijn, die de afwezige Monique van Haaf vervangt. Hij geeft 
een toelichting hoe de toezichthouder (provincie Overijssel) tegen de kabinetsplannen 
aankijkt. Vanuit het IPO wordt er bij het kabinet op aangedrongen om met structurele 
oplossingen te komen en aan gemeenten duidelijkheid te verschaffen. Het feit dat veel 
gemeenten niet tot meerjarige investeringen kunnen komen, ervaart de provincie ook als een 
dilemma. Tegelijkertijd geeft Hans aan dat de provincie zich aan de wet dient te houden. 
Maar samengevat kan wel worden gesteld dat de grote onzekerheid en de vele opgaven die 
er liggen vele vragen oproepen. Daarbij wordt ook nog een ander probleem geschetst, 
namelijk de menskracht/capaciteit. Voor 2023 verwacht de provincie dat alle gemeente een 
sluitende begroting in kunnen dienen. Voor 2026 zal dit voor het merendeel van de 
gemeente in Overijssel ook het geval zijn. 
 
In het rondje langs de gemeenten wordt opgemerkt dat voor de opvang van Oekraïense 
vluchtelingen er nog steeds geen vergoeding is uitgekeerd aan de gemeenten, dit terwijl er 1 
op 1 vergoed zou worden. Nu inmiddels duidelijk is dat er “aan het eind van de rit” 
afgerekend zou worden, wordt er gepleit voor bevoorschotting. David Rietveld zoekt dit uit en 
komt hier later bij ons op terug.  
 
Verder passeren diverse onderwerpen de revue: energiearmoede, gemeentelijke 
capaciteitsproblemen, uitvoeren van ambities en gemeentelijke energiecontracten. Veel 
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gemeenten hebben voldoende middelen voor incidentele uitgaven. Het probleem zit bij de 
structurele uitgaven/inkomsten. 
 
Voor het gesprek dat een delegatie van VNG Overijssel binnenkort met de gedeputeerde 
gaat voeren zijn diverse onderwerpen staande de vergadering al aan bod geweest.  
 
Tot slot wordt verzocht de nieuwe financieringssystematiek als toekomstig agendapunt mee 
te nemen en wordt er aandacht gevraagd voor de stand van zaken als het gaat om 
onderwijshuisvesting. David Rietveld komt hier later bij ons op terug. 
 
En dan is het alweer 12.03 uur. Het moment waarop voorzitter Evelien de vergadering sluit. 
Qua timing perfect volgens de agenda. Dit schept hoge verwachtingen voor de komende 4 
jaar.” 
 
 


